

Baron Edmund James de Rothschild

Name: _____ Date: _____

All About Baron Edmund James de Rothschild

Baron Edmund James de Rothschild was born in Paris in 1845. During his lifetime, many Jews in Europe began to think about the possibility of making Israel into a home for Jewish life and culture. Although Baron Rothschild came from a well-known family of bankers, he was more interested in art and culture than the family business. He dedicated most of his wealth and energy to rebuilding a Jewish culture in the land of Israel.

Baron Rothschild began donating money to help Jews settle in Israel during the 1880s. He helped save a settlement called Rishon L'Tzion by donating money to its founders. This was just the first of many settlements that Baron Rothschild supported with his charity. In fact, he gave so much charity to settlements in Israel that he was known as "Father of the Yishuv (settlement)."

Baron Rothschild's dedication to giving tzedakah (charity) makes him a true Jewish hero. The money that he gave to settlements in Israel was very important in giving Jews a safe place to go in Israel. His generosity was an act of tikkun olam that we should all follow. He continued to offer financial support for Israel until his death in 1934.

Todo Acerca del Barón Edmund James de Rothschild

El Barón Edmund James de Rothschild nació en París en el año 1845. Durante su vida, muchos judíos en Europa empezaron a pensar en la posibilidad de hacer de Israel un hogar para la vida y la cultura judía. A pesar de que el Barón Rothschild venía de una familia de banqueros muy conocidos, él estaba más interesado en el arte y la cultura que en el negocio de la familia. Dedicó la mayor parte de su riqueza y energía en reconstruir la cultura judía en la tierra de Israel.

El Barón Rothschild comenzó donando dinero para ayudar a los judíos a establecerse en Israel durante los años 1880. Ayudó a salvar un asentamiento llamado Rishon LTzion al donar dinero a sus fundadores. Este fue el primero de los muchos asentamientos que el Barón Rothschild apoyó con su caridad. En realidad él dio tanto en caridad a los asentamientos en Israel que es conocido como "El Padre del Yishuv (asentamiento)".

La dedicación del Barón Rothschild a dar tzedakah (caridad) lo hace un verdadero héroe judío. El dinero que él donó a los asentamientos en Israel fue muy importante para darle a los judíos un lugar seguro para establecerse en Israel. Su generosidad fue un acto de tikkun olam que todos deberíamos seguir. El continuó ofreciendo apoyo financiero para Israel hasta su muerte en el año 1934.

